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PROTOKÓŁ NR III/12 

z zebrania z mieszkańcami Osiedla Toruńskiego 

24 kwietnia 2012 r. 

 

A.Karłowski – Przewodniczący Osiedla – powitała władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 23 mieszkańców. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

Ad. 1. 

Burmistrz MiG T. Substyk  – przedstawiła inwestycje realizowane w 2012 roku.: 

- budowa wiaduktu kolejowego w ramach projektu BiT City, to najważniejsza inwestycja 

prowadzona w mieście. Obecnie na ukończeniu jest budowa pierwszego przęsła wiaduktu oraz 

przejazdu. Wykonawca przygotowuje się do przejścia z budową na stronę północną.  

Ponadto I etap budowy obejmuje również przebudowę ronda i skomunikowanie pobliskich ulic. 

W związku z otrzymaniem z Ministerstwa Rozwoju Regionalnego środków finansowych na 

modernizację linii kolejowej Bydgoszcz – Toruń, PKP zlikwiduje skrajny peron, co umożliwi 

poszerzenie peronu wyspowego z wyjściem z tunelu. Dodatkowo zamontowana zostanie winda 

dla osób niepełnosprawnych.  

W II etapie budowy powstanie Punkt Obsługi Pasażera w pobliżu wiaduktu, powstaną parkingi 

w pobliżu dworca.  

Zakończenie I etap budowy zaplanowano na koniec 2012 r., natomiast II etap – do końca 

2014r.    

Całość projektu (I i II etap) szacowana jest na kwotę 37 mln zł.  Dofinansowanie  z Urzędu 

Marszałkowskiego – 21 mln zł. Mimo, że środki są zagwarantowane, to Gmina 

prawdopodobnie w 2012 r. ich nie otrzyma. Czekamy na Miasto Bydgoszcz, kiedy ogłosi 

przetarg na wykonanie Studium Wykonalności projektu BiT - City, które musi być wspólne dla 

Bydgoszczy i Solca Kujawskiego. Gmina do tej pory opłaca faktury Wykonawcy z własnego 

budżetu.  

Ponaglimy Miasto Bydgoszcz, żeby w 2013 r. otrzymać pieniądze z UE na sfinansowanie 

budowy wiaduktu.  

Prace, jakie obecnie ZGK Sp. z o.o. wykonuje w centrum miasta, związane są m.in. z budową 

tunelu. Wymieniona i rozdzielona zostanie sieć ogólnospławna na kanalizacyjną i deszczową.  
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- budowa II etapu Parku Przemysłowego – dofinansowanie z UE w wysokości 80 % wartości 

projektu. Zakończenie prac zaplanowano na pierwszą połowę 2012 roku. Gmina podpisała 

dwie umowy z firmami chcącymi inwestować na II etapie PP, kolejne dwie firmy są po 

przetargach i czekają na podpisanie umowy. M.in. będą to firmy z branży farmaceutycznej i 

budowlanej. Trwają rozmowy z firmą logistyczną. 

 

- modernizacja Soleckiego Centrum Kultury – dofinansowanie z UE w wysokości 80% (1 mln 

800 tys. zł), 

 

- budowa sieci szerokopasmowej, Gmina na ten cel otrzymała środki z UE w wysokości 5 mln 

zł. Rozpoczęcie budowy sieci szerokopasmowej powinno nastąpić w III kw. 2012 r.  

 

- budowa 2 budynków socjalnych w każdym po 8 mieszkań,  

 

- Gmina przygotowała dokumentację na wykonanie ul. Lipowej, ul. Sosnowej oraz na 

połączenie ul. Tartacznej z ul. Lipową. Czekamy na złożenie wniosku o dofinansowanie w 

ramach ogłoszonego konkursu przez Narodowy Program Rozbudowy Dróg Lokalnych. Czy 

otrzymamy dofinansowanie – nie wiadomo.  

 

- zakończono przebudowę świetlicy w Makowiskach – wyposażenie w komputery i 

zagospodarowanie terenów wokół świetlicy – dotacja z UE, 

 

- na ukończeniu jest przebudowa świetlicy we wsi Chrośna wraz z wyposażeniem z meble bazy 

noclegowej. 

 

- w przygotowaniu jest dokumentacja na przebudowę Szkoły Muzycznej. Prace najprędzej 

rozpoczną się w 2013 r.  

 

- firma developerska wykupiła od Gminy 1 ha gruntu pod budownictwo mieszkaniowe (między 

„rowkiem”, a ul. Kujawską), w tym roku rozpoczną się prace budowlane. Powstaną 3 budynki 

– dwa o wyższym standardzie z windą i garażami pod blokiem, trzeci o nieco niższym 

standardzie. Przewidziano budowę 540 mieszkań. 

W związku z budową bloków jedna z kładek będzie musiała zostać zlikwidowana, stąd też Pani 

Burmistrz zwróciła się do mieszkańców o zgłaszanie propozycji , którą z nich zlikwidować, a 

którą zostawić ? 
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B. Białkowska – Zastępca Burmistrza MiG – przedstawiła informację na temat 

zakończonych i realizowanych tzw. projektów ”miękkich” finansowanych w ramach PO 

Kapitał Ludzi z UE. W 2012 r. zakończone zostaną projekty związane z prowadzeniem zajęć 

wyrównawczych dla dzieci, oraz „Przedszkolaki  naszej paki”. W roku bieżącym ogłoszony 

zostanie tylko jeden konkurs skierowany do przedszkoli. Ponadto Gmina otrzymała 30 tys. 

dofinansowania na naukę pływania dla klas 1-3, a w okresie wakacyjnym, możliwość 

bezpłatnego korzystania z basenu przez dzieci i młodzież. Gmina dofinansowuje 30 tys. 

(całkowity koszt – 60 tys. zł). 

Gmina złożyła w br. również wniosek na dofinansowanie zakupu tablic interaktywnych dla 

szkół oraz na wyposażenie świetlicy w Makowiskach w sprzęt komputerowy, w świetlicy w 

Chrośnie na wyposażenie w komputery i meble. Został napisany wniosek o dofinansowanie 

świetlicy w Przyłubiu na zakup sprzętu komputerowego. Ponadto Gmina przygotowała 

wniosek o dofinansowanie zakupu pojemników na segregację na wsiach.  

W br. przewiduje się również wykonanie zagospodarowania terenu wokół świetlicy 

Makowiska. Powyższe dofinansowanie jest z PROW.      

 

- Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie w wysokości 30 mln zł z UE (tj. 85% 

dofinansowania) na rekultywację terenów przemysłowych po byłej Nasycalni. Wniosek znalazł 

się na 3 miejscu w rankingu zgłoszonych projektów, w maju br. powinno nastąpić 

rozstrzygnięcie wyników. Zrekultywowany teren będzie przeznaczony pod sport i rekreację. 

Jeśli udałoby się pozyskać środki finansowe to zakończenie procesu rekultywacji nastąpiłoby 

we września 2014 r.  

 

Z. Brust – gdzie można znaleźć listę firm działających na terenie Parku Przemysłowym ? 

 

T. Substyk – lista firm znajduje się na stronie internetowej Parku Przemysłowego, zostanie też 

zamieszczona na stronie internetowej urzędu.      

 

Z. Brust - Czy planowana budowa sieci szerokopasmowej przewidziana jest tylko na potrzeby 

urzędu, czy inne firmy będą mogły skorzystać ? 

 

B. Białkowska – sieć szerokopasmowa tworzona jest na potrzeby Urzędu oraz jednostek 

organizacyjnych urzędu. Będzie możliwość techniczna wpięcia się innych instytucji, firm z 

zewnątrz, m.in. będzie możliwość wpięcie do sieci  TV Solec.  
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Z. Brust – Czy wraz z budową nowych bloków mieszkalnych zwiększy się liczba patroli 

policji na osiedlu ? 

 

T. Substyk – od maja br. przewiduje się większą liczbę patroli policji na terenie miasta. Gmina 

jak co roku przekazuje 40 tys. zł na dodatkowe patrole policji w okresie letnim. 

Wykrywalność policji wynosi prawie 100 %, w związku z tym komendant miejskiej policji w 

Bydgoszczy zaproponował, aby zastąpić komisariat, posterunkiem policji. Gmina nie chce na 

to wyrazić zgody.  

 

Z. Brust – na poprzednich zebraniach zapewniano, że zostanie wykonane oświetlenie na 

odcinku od ul. Kujawskiej do budynku socjalnego i do tej pory nie zostały postawione lampy. 

Na jakim etapie jest przeprawa promowa przez Wisłę i budowa mariny ? 

 

T. Substyk – z uwagi na prowadzone inwestycje w mieście, w roku bieżącym Gmina nie 

przewiduje wykonania dodatkowego oświetlenia. Trzeba skupić się na rozpoczętych 

inwestycjach, dokończyć je i dopiero wtedy rozpocząć nowe. Gmina musi oszczędzać, tym 

bardziej, że posiada niskie dochody ze sprzedaży majątku, do tego rząd zmniejszył subwencje 

na oświatę. Gmina nie może rozpocząć też sprzedaży gruntów inwestorom na Parku 

Przemysłowym I etap, ponieważ projekt ten nie został jeszcze zakończony w Polsce.  

Wyjaśniła, że prace związane z przeprawą promową trwają.  Gmina przygotowała koncepcję 

budowy promu, układu komunikacyjnego i mariny. Przeprawa promowa będzie realizowana w 

2 etapach tj. uruchomienie promu i układu komunikacyjnego. Gmina przygotuje Studium 

Wykonalności łącznie z kosztorysem inwestycyjnym. Zostanie przedstawione w maju br. w 

Urzędzie Marszałkowskim, który w części przekaże pieniądze na ten cel. Budowa mariny to 

kosztowna inwestycja, będzie realizowana w późniejszym terminie. Może uda się pozyskać 

środki finansowe z UE w ramach programu reaktywacji rzek polskich m.in. Wisły. Przeprawa 

promowa i marina to koszt ok. 67 mln zł. Budowa promu i układu komunikacyjnego to koszt 

ok. 10 mln zł. Trzeba ustalić jeszcze jakie opłaty będą pobierane za przeprawę promem, kto ma 

nim zarządzać itp. To tematy do dalszej dyskusji.  

 

A.Kałdan – czy nowo budowana ulica na terenie Parku Przemysłowego do ul. Średniej 

zostanie wykonana również do przejazdu kolejowego ? 

 

T. Substyk – niestety nie zostanie wykonana na w/w odcinku z tego projektu, który jest 

realizowany. Może uda się ją wykonać w późniejszym terminie z innych środków zew.    
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A.Kałdan – na jakim etapie jest sprawa niszczejącego pawilonu na osiedlu ? 

 

T. Substyk – wiemy, że właściciel, który kupił ten pawilon otrzymał pozwolenie na 

przebudowę tego pawilonu, jednak do dnia dzisiejszego nic nie robi w tym kierunku. 

Skontaktujemy się z właścicielem i zapytamy kiedy planuje postawienie marketu w miejscu 

niszczejącego pawilonu. 

 

B. Białkowska – dodała, że właścicielem tego pawilonu jest firma Białeckich, prowadząca sieć 

niewielkich marketów tzw. „Twoje markety”. W innych miejscowościach budują, u nas jeszcze 

nie zaczęli.   

 

A.Kałdan – potrzebnych jest więcej partoli policji na osiedlu, zwłaszcza w week. Młodzież 

wraca z dyskotek, niszczy okna, krawężniki. 

 

T. Kuryłowicz – dzielnicowy Komisariatu Policji – będą dodatkowe patrole od maja br. W 

week. są dodatkowe służby w godz. od 18 do 2 w nocy. 

 

B. Białkowska – widać policję na osiedlu, często legitymującą młodzież.  

 

A.Karłowski – w związku z powstaniem budownictwa mieszkaniowego, zaproponował 

zasypanie istniejącego „rowka”, który tylko stwarza niebezpieczeństwo dla dzieci.  

 

T. Substyk – rozważymy propozycję. Można podsunąć pomysł developerowi, żeby zostawił 

jedną z kładek, położoną bliżej parku i zrobić z niej ładne, ozdobne przejście, a drugą kłądkę 

zasypać.  

 

E. Lorenc – prośba o częstsze kontrole policji młodzieży zbierającej się w czerwonym 

budynku po byłej trafostacji w lasku „kobrowskim”. Może istnieje możliwość jego rozbiórki ? 

 

T. Substyk – budynek ten stanowi własność energetyki, Gmina nie może ingerować. Policja 

sprawdzi to miejsce.  

 

M. Jakubowski – niebezpiecznie na skrzyżowaniu ul. Objazdowa – Kujawska, złe 

oznakowanie (znak dot. przejścia dla pieszych i za nim znak STOP).  

 



 6 

T. Substyk – informację o niebezpiecznych miejscach zamieścimy w „Soleckich 

Wiadomościach z Ratusza”. Dzielnicowy przekaże uwagę Komendantowi.  

 

E. Lorenc – właściciele nie sprzątają po swoich zwierzętach.   

 

A.Kałdan – wprowadzić podatek od psów. 

 

B. Białkowska – podatek kiedyś obowiązywał, Gmina jednak uzyskiwała z tego tytułu niskie 

dochody (7 tys. zł), a wydatki na zwierzęta bezdomne są bardzo duże – rocznie ok. 100 tys. zł. 

Największy problem dla Gminy stanowią  koty.  

 

T. Kuryłowicz – jeśli mieszkaniec zauważy, że właściciel nie sprzątnął po swoim psie, to 

powinien zgłosić na policję, która podjedzie i sprawdzi. Tego typu zachowanie jest karane 

mandatem w wysokości 500 zł. Można właściciela psa poobserwować, zgłosić w między czasie 

ten fakt policji i wskazać miejsce.  

 

M. Jakubowski – systematycznie przy ul. Kujawskiej w pobliżu torów kolejowych podjeżdża 

samochód i wyrzuca śmieci.  

 

B. Białkowska – należy wówczas spisać numery rejestracyjne i zgłosić to do Wydziału 

Utrzymania Miasta UMiG lub na policję.  

Ten lasek, o którym wspomniał p. Jakubowski należy do prywatnego właściciela, to jego Urząd 

wzywa do posprzątania.  

Dodała, że na terenie miasta i gminy jest wiele takich dzikich wysypisk śmieci. To problem, 

który dotyka wszystkie gminy w kraju. 

Od 2012 r. zmienia się  ustawa, na podstawie której Gminy wprowadzą tzw. podatek od śmieci.  

 

Mieszkaniec OT – Czy na osiedlu powstanie przychodnia zdrowia ? 

 

T. Substyk – rozważamy taką możliwość. Niebawem odbędzie się spotkanie w tej sprawie.  

   

A.Karłowski – podziękował zebranym za udział w spotkaniu i zakończył zebranie o godz. 

18.40.  

                                                         Przewodniczący Osiedla Toruńskiego  

 

                                                        Andrzej Karłowski  

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 
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